
Bjergsted Beboerforenings Generalforsamling 2025 
Lørdag d. 1. februar i Musikhuset 

 

Dagsorden og referat: 

1. Valg af dirigent og referent. 

Malou Løvengreen valgt som dirigent. Stig Nilsson valgt som referent 

2. Valg af stemmetællere. 

Patricia og Charlotte 

3. Bestyrelsens/forpersonens beretning. 

Mogens Volden gav beretningen jf. bilag 1. Der blev spurgt til, hvor de nye beboere, som 
formanden beskrev i sin beretning, egentlig bor. Hertil bidrog flere tilstedeværende med relevante 
hypoteser. Nogle bor udenfor landsbyen i ”Bjergsted Nord”, men deltager i fællesskabet som en del 
af landsbyen. Nogle er flyttet ind i byens huse, men er flere personer pr. m2. 

4. Forelæggelse og godkendelse af årsregnskab. 

Foreningens Kasserer var ikke til stede, og derfor blev regnskabet gennemgået af dirigenten. Det 
førte til usikkerhed om, hvordan de modtagne fondsmidler er fordelt over årene 2022, 2023 og 
2024, eftersom det var anført i regnskabet, at foreningen ingen fondsmidler modtog i 2023, hvilket 
ikke stemmer overens med bestyrelsens opfattelse. Der kan være en regnskabsteknisk forklaring, 
men på generalforsamlingen kunne der ikke redegøres klart for dette, da kassereren ikke var til 
stede. Idet uklarheden vedrørte år 2023, fik det ikke betydning for årsregnskabet 2024, som blev 
godkendt.  

Der blev spurgt ind til, hvorvidt foreningen har fastsat et ønsket niveau på egenkapitalen, hvortil 
bestyrelsen svarede, at der ikke var formaliseret sådan et niveau. Af hensyn til Huset Askman har 
man dog haft et ønske om at have en højere egenkapital end tidligere. Bestyrelsen vil overveje, om 
der er behov for, at en generalforsamling tager stilling til det ønskede niveau af egenkapital. 

5. Fastsættelse af kontingent. 

Kontingentet blev fastholdt på 200 kr. pr. voksen (pr. husstand????). Den kommende kasserer fik 
desuden et forslag med på vejen om at sørge for tydelige påmindelser til medlemmerne om 
kontingentbetaling. 

 

 



6. Forslag om at ændre foreningens navn til ”Bjergsted Beboerforening og Lokalråd” 
(herefter: Beboerforeningen) 

Forslaget om navneændring blev vedtaget enstemmigt med 39 stemmer inklusive fuldmagter. Dette 
er i fuld overensstemmelse med vedtægternes forskrifter om vedtægtsændring. 

7. ”Huset Askman” 

Mogens Jensen orienterede om status på projektet jf. Bilag 2 

Der blev lagt vægt på, at byggegruppen søger nye medlemmer, da Lene og Mogens skal ud at rejse i 
byggeperioden. Det handler om at følge med i byggeriet hen over forår og sommer. Byggefaglig 
viden er en fordel, men ikke en forudsætning. 

Det blev foreslået, at der bliver inviteret til et åbent møde om mulighederne for at engagere sig i 
projektet og arbejdsgrupperne. Man er også velkommen til at kontakte Mogens Jensen, Charlotte 
Pehn og Nanna Winther for mere information. 

Der blev stillet spørgsmål til den økonomiske risiko, som beboerforeningen påtager sig ifm. Huset 
Askman, og det blev fremlagt, at Huset Askman drives som en selvstændig forening under 
Beboerforeningen, samt at denne konstruktion vil fortsætte i driftsfasen. Dette skal sikre, at Huset 
Askmans økonomi ikke påvirker Beboerforeningens. Det blev desuden fremhævet, at der i de 
forudgående år har været lange og tilbundsgående drøftelser af risikoen ved projektet, hvor 
Beboerforeningen har valgt at fortsætte. 

8. Åmosen og signaturlandsby 

En nystartet naturgruppe i Bjergsted orienterede om forskellige lokale og landspolitiske initiativer, 
der bl.a. skal skabe bedre og mere sammenhængende naturområder. Bjergsted ligger placeret i et 
område med flere naturbeskyttelser og i et område som i flere sammenhænge er udpeget som et 
særligt potentiale-område for sammenhængende natur og biodiversitet.   

Naturgruppen arbejder derfor for at naturen udvikles og beskyttes og at der sikres offentligt adgang, 
så vi fortsat kan nyde den smukke natur her. Arbejdet sker blandt andet gennem: 

 ⁃ input til den lokale grønne trepartsaftale.  

 ⁃ Input til råstofplanen 2026  

 ⁃ Opbakning til udviklingen af råstofområdet ved AMFIsøen.  

 ⁃ Forskellige mulige initiativer i Naturpark Åmosen og sammen med andre lokale aktører. 

 

Generalforsamlingen var positivt stemte ift., at der bliver afholdt et temamøde om disse forskellige 
naturrelaterede emner. 

 



9. Valg i henhold til §6 stk.1 (valg af bestyrelse) 

Morten Seifert ønskede ikke genvalg 

Signe Korbo, 28345848 blev valgt til bestyrelsen og som kasserer 

Malou Løvengreen og Mogens Volden fik genvalg 

10. Valg af et antal bestyrelsessuppleanter. 

Anna Andersen og Helle Lunde ønskede ikke genvalg 

Jakob Dahlstrøm modtog genvalg 

Tre nye suppleanter blev valgt: 

● Marie Brejning Berg 29725046, mariebba@hotmail.com 
● Sidsel Kirk, 25154861,  
● Stig Nilsson, 61305157, stig.nilsson.dk@gmail.com 

  

11. Valg af revisor(er) og revisorsuppleant. 

Genvalg til Malene Allpass og Anton B Pedersen som hhv. Revisor og Revisorsuppleant 

12. Status i aktuelle arbejdsgrupper. 

● Forårsmarked er fastlagt til d. 24. maj 
● Natur: Se orientering v/ Nanna pkt. 8. 
● Huset Askman: Se orientering v/ Mogens Jensen pkt. 7 
● Pizzaovnen på engen får endnu en let istandsættelse, og så skal der købes nyt brænde. 
● Velkomstgruppen: Har ligget en smule brak, men forventer at komme i gear igen snarest. 
● Fastelavnsudvalg: Er i gang med planlægningen af en begivenhed ved Huset Askman d. 2. 

marts. Der vil være både børne- og voksentønde, så kom udklædt. 

Der konstateres et behov for et samlet overblik over de aktive grupper. Til forårsmarkedet vil Nanna 
udarbejde sådan et overblik på en stor tavle, som også kan føres ind på hjemmesiden. 

13. Evt. valg/nedsættelse af udvalg/arbejdsgrupper. 

Der blev ikke etableret nye arbejdsgrupper, men det blev bemærket, at der altid er en mængde 
opgaver, som engagerede er velkomne til at påtage sig. Det kunne fx være ift. kommunikation eller 
fælles arrangementer. 

 

 

 

 



14. Overrækkelse af den gyldne kringle. 

Peer Freiesleben blev overrakt den gyldne kringle for sit gode arbejde med foreningens hjemmeside 
og med at forevige mangt og meget med sit kamera - både førhen og fremover. 

15. Evt. 

Det blev bemærket, at der snart etableres en byggeplads ved Huset Askman, og at området omkring 
huset derfor vil være utilgængeligt i en periode. 

 

Bilag: 

1. Formandens beretning 
2. Orientering om Huset Askman 

 

 

 

 

Dirigent     Referent 

Marie Louise Kirring Løvengreen  Stig Nilsson 
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